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REVISTA PRESEI 
 

 Comitetul Executiv al PSD a fost convocat la început de an: Pe ordinea de zi, restructurarea guvernului şi 
nemulţumirile din partid/ Cătălin Ivan: CEx PSD ar fi trebuit să-i ceară demisia lui Liviu Dragnea 
Comitetul Executiv al PSD se reuneşte, luni, pentru a lua o decizie după ce Doina Pană a demisionat din funcţia de 
ministru al Apelor şi Pădurilor, social-democraţii urmând să discute şi oportunitatea unei restructurări mai ample 
a guvernului, precum şi nemulţumirile din partid. 
”Şedinţa Comitetului Executiv al PSD a fost convocată luni, 8 ianuarie, de la ora 14.00, la sediul central al 
partidului”, au precizat pentru MEDIAFAX surse social-democrate. 
Convocarea şedinţei Comitetului Executiv a fost anunţată, iniţial, de preşedintele Partidului Social Democrat, Liviu 
Dragnea. 
"Îi mulţumesc doamnei ministru Doina Pană pentru activitatea deosebită depusă în Guvernul României! 
#RadarulPădurilor, Codul #silvic, diminuarea defirişărilor ilegale, toate acestea şi multe altele nu ar fi fost posibile 
fără implicarea doamnei ministru! Propunerea pentru noul ministru va fi stabilită în cadrul Comitetului Executiv 
Naţional, care va fi convocat zilele următoare", a scris miercuri, pe Facebook, Liviu Dragnea. 
Doina Pană a demisionat, miercuri, din funcţia de ministru al Apelor şi Pădurilor, invocând motive de sănătate. 
Demisia Doinei Pană a generat în interiorul PSD o dezbatere despre comasarea ministerelor Mediului şi Apelor, 
dar şi despre oportunitatea unei restructurări mai ample a Executivului cu această ocazie. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a fost criticat, vineri, de fostul ministru al Apărării, Adrian Ţuţuianu. 
”Cred că am fost un ministru bun, ştiu bine ce am făcut (...) Am stat puţin, dar nişte urme am lăsat. Regret şi eu că 
am plecat. Probabil că am deranjat pe unii colegi. Inclusiv preşedintele partidului, probabil a avut anumite 
nemulţumiri pentru că eram foarte vizibil, apreciat” a declarat Adrian Ţuţuianu, la o televiziune locală. 
Nevoia unor dezbateri în partid a fost subliniată şi de preşedintele executiv al PSD Niculae Bădălău. 
Preşedintele executiv al PSD Niculae Bădălău a declarat pentru MEDIAFAX, că organizarea unui Congres ar 
”însănătoşi” viaţa PSD, afirmând că este bine ca social-democraţii să discute despre problemele pe care le au şi 
spună ce vor să facă. 
„Este foarte importat un Congres în viaţa oricărui partid, mai ales în viata Partidului Social Democrat. Este bine să 
ne vedem, să discutăm problemele, să spunem ce vrem. (...) la Congres vin şi organizaţiile locale. E bine să vorbim. 
Aşa se însănătoşeşte viaţa partidului”, a declarat vicepreşedintele PSD Niculae Bădălău, pentru MEDIAFAX. 
Europarlamentarul Cătălin Ivan a scris, duminică, pe Facebook, că dacă ar asculta nemulţumirile membrilor de 
partid, Comitetul Executiv Naţional de mâine ar fi trebuit să-i ceară demisia lui Liviu Dragnea şi să organizeze de 
urgenţă un Congres Extraordinar. 
 
”Comitetul Executiv Naţional de mâine, dacă ar fi reprezentativ şi ar ascultă nemulţumirile şi îngrijorările 
membrilor de partid, despre asta ar trebui să discute. Un CEX statutar şi responsabil ar fi trebuit să-i ceară demisia 
lui Liviu Dragnea şi să organizeze de urgenţa Congres Extraordinar. Nu se va întampla însă. Totuşi, chiar şi aşa, 
2018 va fi anul în care ne vom despărţi de Liviu Dragnea”, a scris europarlamentarul Cătălin Ivan, pe Facebook. 
Cătălin Ivan a afirmat că şedinţa de CEX al PSD este un moment ”foarte bun” de bilanţ pentru primul an de 
guvernare. 
”Dacă să fii în opoziţie este relativ uşor, guvernarea oferă liderilor politici şansa să-şi dovedească realele calitaţi 
sau, din contra, incompetenţă. În Cex-ul de mâine cred că ar trebui să se vorbească despre o evaluare a lui Liviu 
Dragnea, cel care şi-a asumat această guvernare, care a fost susţinut necondiţionat de partid pentru a pune în 
aplicare ceea ce românii au votat în decembrie 2016”, a spus europarlamentarul. 
Ivan a afirmat că anul 2017 a fost anul în care liderul PSD Liviu Dragnea a încercat să pună mâna pe puterea 
absolută în România, să scape de dosarele penale, să-şi pună agoniseala din fapte evidente de corupţie la 
adapost, să scape de orice urmă de opozitie din partid pentru a -şi asigure libertatea, ”indiferent de costuri”. 
”(...) Anul 2017 a însemnat pentru partid o noua premieră negativă, dărâmarea propriului guvern, fără vreo 
explicaţie concreta, în urma unei evaluari fictive făcute de un fost pedist cu tablourile zidite în pereţi”, a adăugat 
europarlamentarul, afirmând că PSD se pregăteşte acum pentru a-şi dărâma al doilea Guvern. 
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(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Vlad Voiculescu, despre situaţia transplanturilor: Bodog este ca o floricică. Nu a văzut nimic 
Fostul ministrul al Sănătăţii, Vlad Voiculescu, a explicat mai multe nereguli găsite la Agenţia de transplant, după ce 
MS a cerut un control care l-a implicat şi pe Florian Bodog, Voiculescu apreciind că actualul şef al Sănătăţii „este 
ca o floricică” şi „nu a văzut nimic”. 
„Care este cea mai simplă metodă pentru a te asigura că poţi fura liniştit? Simplu: să îţi faci singur regulile! Sau... 
şi mai simplu, să nici nu le faci. Dacă nu ai reguli, nimeni nu te mai poate acuza de nimic. Aşa au procedat şi mai-
marii transplantului din România, cu domnul Lucan în frunte.(...) Cine era membru în Comisia de Control? Domnul 
Bodog. Cine era preşedintele Consiliului Ştiinţific al ANT? Domnul Lucan", reiese din postarea lui Voiculescu. 
Potrivit fostului ministru, în anul 2011, după şapte ani de la înfiinţarea Agenţiei Naţionale de Transplant (ANT) şi 
doi ani, de la crearea Registrului Naţional de Tranplant, ministerul Sănătăţii, condus la acea vreme de Cseke Attila, 
a efectuat un control la ANT, printre membrii comisiei fiind şi Florian Bdog, care ocupa funcţia de director în 
cadrul Direcţiei de Sănătate Publică şi Control în Sănătate publică. 
„La 5 ani de la înfiinţare (2009), se înfiinţează Registrul Naţional de Transplant şi se emite un Ordin de Ministru 
care stabileşte ca obligaţie legală a Consiliului Ştiinţific al ANT elaborarea regulamentului de alocare a grefoanelor 
de organe, tȩsuturi si̧ celule. La 7 ani de la înfiinţare (2011), Corpul de Control constată că Registrul nu funcţiona, 
cât despre regulament de alocare... nici atât. Se stabilesc noi termene, responsabili, etc”, explică fostul ministru. 
Voiculescu menţionează că, în 2016, când au început verificările cu privire la transplant, atât medicul Mihai Lucan, 
cât şi politicieni şi jurnalişti au încercat blocarea controalelor. 
„În 2016, începem controlul în transplant...de la periferia care devenise centru: ICUTR Cluj, feuda domnului Lucan. 
Ameninţările nu ţin. Telefoanele nu ajung unde trebuie. Domnul Lucan vine la Bucureşti şi împreună cu membri 
Consiliului Ştiinţific şi veşnicii şefi ai transplantului...organizează cu sprijin de la partid şi de la câţiva jurnalişti de 
butonueră o campanie media întru defăimarea mea şi a şefului corpului de control de la MS. <<S-a oprit 
transplantul!>><<Vrea să ducă pacienţii la Viena!>> <<Ministrul Vlad Voiculescu vrea să dezmembreze morţii 
români şi să le trimită toate organele în străinatate>>", mai poveste;te Vlad Voiculescu. 
Fostul demnitar susţine că în perioada cât a condus ministerul Sănătăţii, a arătat, prin controalele efectuate, că nu 
sunt respectate depturile pacienţilor. 
„Sute sau mii de români au murit pe lista de aşteptare, sperând probabil într-o minune. Sute sau mii de români au 
trăit doar pentru că s-au împrumutat, şi-au vândut casa, maşina, vaca. Domnul #Lucan face drumuri ceva mai 
dese la poliţie şi parchet, in continuare însă sunt sigur că se consideră nevinovat şi nedreptăţit. Regulament pentru 
alocarea oganelor încă nu există, deşi eu am cerut-o în calitate de ministru din nou în scris iar controalele din 2016 
au arătat cât se poate de clar că drepturile pacienţilor sunt călcate în picioare, că banul sau faima sunt de prea 
multe ori monede de schimb pentru viaţă şi că oamenii aceştia au furat de la oameni şi de la stat, fără limită”, 
spune acesta în postarea de pe Facebook. 
Voiculescu precizează că Bodog este „ca o floricică. Nu a văzut, nu a fost în comisia de control care a sesizat 
ilegalităţile de mai sus, nu a fost directorul direcţiei responsabile din MS pentru ani de zile, nici şef de cabinet de 
ministru, nici secretar de stat, nici secretar al Comisiei de Sănătate din Parlament, nici ministru de mai bine de un 
an”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Formaţiunile politice maghiare din România, UDMR, PPMT şi PCM, iau poziţie comună faţă de autonomie 
Cele trei formaţiuni politice maghiare din România, respectiv UDMR, PPMT şi PCM, vor semna, luni, la Cluj-
Napoca, o luare de poziţie comună în vederea alinierii conceptelor de autonomie, transmite corespondentul 
Mediafax. 
Preşedintele PPMT, Szilagyi Zsolt, a declarat, duminică, pentru corespondentul Mediafax, că declaraţia care va 
semnată va stabili nişte principii comune. 
”Uniunea Democrată Maghiară din România (UDMR), Partidul Popular Maghiar din Transilvania (PPM) şi Partidul 
Civic Maghiar (PCM) vor semna o luare de poziţie comună în vederea alinierii conceptelor de autonomie ale celor 
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trei formaţiuni politice. În ultimii 15 ani au fost multe discuţii pe marginea unor proiecte, iar declaraţia care va 
semnată, luni, la Cluj-Napoca va stabili nişte principii comune. Pe această bază se va putea merge, poate, mai 
departe. Vom vedea care va fi finalul acestui demers”, a spus Szilagyi. 
Documentul va fi semnat de liderii celor trei formaţiuni politice, Kelemen Hunor (UDMR), Szilagyi Zsolt (PPMT) şi 
Biro Zsolt (PCM). 
UDMR şi PCM au semnat, în 21 martie 2014, un parteneriat strategic care a vizat, printre altele, înfiinţarea unui 
grup de lucru comun pentru proiectele privind autonomia culturală transilvană şi autonomia teritorială a Ţinutului 
Secuiesc. 
În urma acestui parteneriat, la alegerile din 2016, PCM a primit două locuri eligibile de parlamentari pe listele 
UDMR, în judeţele Covasna şi Mureş. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Pop, ministrul Educaţiei, bilanţ după şase luni de mandat: Legea manualului, elaborată. Proiectul de 
digitalizare, lansat 
Ministrul Educaţiei, Liviu Pop, a făcut public raportul de activitate după şase luni de la preluarea mandatului, el 
precizând că a avut mai multe reuşite, între care se numără Compendiul introductiv pentru gimnaziu, legea 
manualului sau proiectul pilot de digitalizare a şcolilor dintr-un judeţ. 
„Programele şcolare pentru clasa a V-a se aplică din septembrie 2017. Pentru clasa a V-a, s-a distribuit în şcoli 
Compendiul introductiv pentru gimnaziu, care a acoperit conţinuturile tuturor disciplinelor de studiu până la 
tipărirea şi distribuirea manualelor în şcoli. Ultimele contracte de furnizare pentru manualele de clasa a V-a au 
fost semnate în data de 18.10.2017", reiese din raportul de activitate al ministrului Educaţiei. 
Chiar dacă ministerul a semnat contractele de livrare a manualelor pentru clasa a V-a, încă din luna octombrie, 
nici până în prezent nu se ştie câte edituri au întârziat manualele în şcoli şi ce amenzi s-au dat din această cauză. 
Legea manualului a fost o altă noutate, prin transformarea Editurii Didactice şi Pedagogice într-o societatea 
comercială cu capital integral de stat, în subordinea Ministerului Educaţiei. 
„Societatea Editura Didactică şi Pedagogică SA va realiza manualele şcolare la solicitarea directă a Ministerului 
Educaţiei Naţionale, pe bază de contract. Complementar, poate desfăşura şi alte activităţi conexe pentru 
realizarea obiectului său de activitate", se mai arată în document. 
În raportul de activitate, Liviu Pop a menţionat şi proiectul-pilot de digitalizare a unui judeţ. Astfel, toate unităţile 
şcolare din Buzău vor fi dotate cu tablete pentru uzul elevilor, laptopuri pentru profesori, table inteligente, 
videoproiectoare şi ecrane de proiecţie. 
Stimularea învăţământului dual a fost o altă măsură luată de minister în ultimele şase luni. Astfel, a fost finalizat 
planul metodologic, iar pentru anul şcolar în curs s-au realizat 106 clase de învăţământ dual. De asemenea, a fost 
reorganizat Centrul Naţional de Dezvoltare a Învăţământului Profesional şi Tehnic, incluzându-se domeniul 
educaţiei antreprenoriale. 
Printre alte realizări amintite de Liviu Pop se numără şi alocarea fondurilor de la bugetul de stat pentru obiectivele 
de investiţii privind construcţia şi reabilitarea a 500 de creşe, grădiniţe, şcoli. 
În raportul de activitate este menţionat şi proiectului strategic CRED (Curriculum relevant, educaţie de calitate 
pentru toţi) prin care se va revizui curriculumul pentru învăţământul primar şi gimnazial, se vor forma cadre 
didactic, bugetul fiind de 42 de milioane de euro. 
„La solicitarea MEN, inspectoratele şcolare îşi dezvoltă, pe site-urile proprii, un spaţiu de organizare a resurselor 
educaţionale deschise pentru sprijinirea elevilor şi profesorilor în procesele de învăţare-predare-evaluare (diferite 
tipuri de materiale de învăţare, suporturi de curs, proiecte, experimente şi demonstraţii, dar şi programe şcolare, 
ghiduri pentru profesori, alte materiale educaţionale cum ar fi articole, module, prezentări ce acoperă atât sfera 
curriculară, cât şi cea extracurriculară)", se mai arată în raportul lui Liviu Pop. 
Ministerul Educaţiei a continuat programul pilot Masa Caldă, proiect demarat de fosta guvernare, prin care se 
alocă un suport alimentar pentru preşcolarii şi elevii din 50 de unităţi de învăţământ preuniversitar de stat. 
În ceea ce priveşte programul Şcoala după Şcoală, a fost realizată inventarierea intervenţiilor derulate la nivel 
naţional şi a fost revizuită metodologia de organizare a acestui program. 
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Liviu Pop vorbeşte, în raportul său de activitate, şi de măsuri înteprinse la nivelul invăţământului superior, în 
special pentru studenţii proveniţi din grupuri dezavantajate, în vederea creşterii participării în învăţământul 
terţiar, prin acordarea burselor sociale de cel puţin 600 de lei pe lună. 
"Prin Proiectul privind Învăţământul Secundar (ROSE), 8 instituţii de învăţământ superior de stat au derulat, în 
perioada iulie - septembrie 2017, 20 de programe de vară de tip punte pentru mai mult de 1.000 de elevi, prin 
Schema de Granturi Competitive pentru universităţi – Programe de vară. Se află, de asemenea, în curs de 
implementare 12 proiecte în cadrul Schemei de granturi pentru Centre de învăţare, precum şi 60 de proiecte 
necompetitive, având ca obiectiv general creşterea gradului de retenţie în primul an de studii universitare, în 
special pentru studenţii aflaţi în situaţii de risc", se mai menţionează în raportul respectiv. 
(Sursa: Mediafax) 
 
 

 Ministrul Fifor a dispus dublarea numărului de locuri pentru formarea medicilor militari 
 
Ministrul apărării naţionale, Mihai Fifor, a dispus dublarea numărului de locuri scoase la concurs pentru 
admiterea la Institutul Medico-Militar, în vederea formării medicilor militari. 
 
"În urma analizelor privind resursa umană specializată în domeniul medico-militar, ministrul apărării naţionale, 
Mihai Fifor, a dispus dublarea numărului de locuri pentru formarea medicilor militari. În anul de învăţământ 2018-
2019, 100 de locuri vor fi scoase la concurs la admiterea în Institutul Medico-Militar, în loc de 50 de locuri deja 
cuprinse în planul de şcolarizare", se precizează într-un comunicat al MApN transmis sâmbătă AGERPRES. 
 
În acest context, arată sursa citată, ministrul Mihai Fifor a discutat cu Liviu Pop, ministrul educaţiei naţionale, care 
a înţeles demersul MApN şi a oferit tot suportul necesar. 
 
"Locurile vor fi repartizate după cum urmează: 80 pentru specialitatea medicină de familie, 10 locuri pentru 
farmacie şi 10 pentru stomatologie. În cazul în care cele două catedre ale Institutului Medico-Militar, Bucureşti şi 
Târgu-Mureş, nu vor putea asigura formarea celor 100 de medici militari, atunci se va lua în calcul colaborarea şi 
cu alte centre universitare de prestigiu din România", se mai menţionează în comunicat. 
 
Sursa citată precizează că această măsură vine, în principal, să acopere necesităţile operaţionale ale Armatei 
României şi oferta scăzută de specialişti în domeniul medical la nivel naţional. 
 
MApN mai arată că pentru formarea unui medic specialist militar este nevoie de 10-15 ani de pregătire: 6 ani 
facultate, 4-7 ani rezidenţiat, la care se adaugă modulele de pregătire medicală de urgenţă şi operaţională. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Vești ȘOC pentru români: Care dintre aceștia riscă amenzi uriașe, până la 50.000 de lei 
Vești noi pentru români! Potrivit unui proiect legislativ inițiat de Ministerul Dezvoltării, orice gospodărie din 
România va trebui să dețină hidranți sau sisteme corespunzătoare pentru cazurile de incendiu. Actul normativ 
prevede modificarea și completarea Legii nr. 241/2006 a serviciului de alimentare cu apă şi de canalizare astfel 
încât sistemele de alimentare de oriunde din țară să corespundă normelor de combatere și stingere a incendiilor. 
Noile măsuri vor fi urmărite de primarii din fiecare localitate, pentru a fi duse la îndeplinire. Proiectul prevede și 
sancțiunile pentru cazurile în care hidranții sunt distruși sau deteriorați: 
 “Constituie infracţiune şi se sancţionează cu închisoare de la 3 luni la 2 ani sau cu amendă de la 30.000 lei la 
50.000 lei următoarele fapte: 
a) hidranţii sunt distruşi, deterioraţi sau este împiedicat accesul la aceştia şi care poate conduce, la pierderi de 
vieţi omeneşti, vătămare gravă a integrităţii corporale sau a sănătăţii persoanelor, sau la distrugerea totală sau 
parţială a construcţiei, ori degradarea unor instalaţii sau utilaje importante.” 
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Proiectul de act normativ a fost publicat în data de 28 decembrie 2017, propunerile sau observațiile privind noile 
măsuri putând fi trimise în atenția Ministerului Dezvoltării Regionale în termen de 10 zile. Proiectul va fi vizat și 
aprobat apoi și de alte ministere din domeniu și trimis la Guvern pentru adoptare, 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Inspecția Muncii intră în forță la început de an! Ce amenzi riscă angajatorii care nu s-au supus noii reguli de 
transfer al contribuțiilor către angajați 
Inspectoratele teritoriale de muncă verifică în aceste zile dacă angajatorii s-au supus noii reguli de transfer al 
contribuțiilor către angajați și derularea negocierilor pentru majorarea salariului brut. În caz contrar, amenzile 
pregătite sunt cuprinse între 5.000 de lei și 10.000 de lei, scrie profit.ro. 
OUG 79 a fost adoptată de Guvern pe 8 noiembrie, una dintre principalele prevederi fiind transferul contribuţiilor 
sociale de la angajator la angajat, o măsură contestată de sindicate, de mediul de afaceri şi de partidele de 
opoziţie. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Fiscul șterge anumite datorii în primele șapte zile ale anului. Iată pentru cine se aplică regula 
Reglementările legale în vigoare stabilesc că, în situaţia în care un debitor nu îşi achită obligaţiile fiscale principale 
la termenul de scadenţă, Agenţia Naţională de Administrare Fiscală (ANAF) calculează după acest termen dobânzi 
şi penalităţi de întârziere, stabilite prin decizii referitoare la obligațiile fiscale accesorii. 
Potrivit art. 266 din Codul de procedură fiscală şi a Ordinului ANAF nr. 3.497/2015, creanţele fiscale restante 
administrate de organul fiscal central, aflate în sold la data de 31 decembrie a anului precedent, mai mici de 40 de 
lei, se scad din evidenţele fiscale în primele şapte zile ale anului în curs.  
Datoriile de până în 40 de lei, datorate la finele lui 2017 organului fiscal central, trebuie scăzute din evidenţele 
fiscale ale contribuabililor până la 7 ianuarie 2018. 
Plafonul de 40 de lei a fost introdus, potrivit Codului de procedură fiscală, cu scopul de a a evita situaţiile în care 
cheltuielile de executare, exclusiv cele privind comunicarea prin poştă, să fie mai mari decât creanţele fiscale 
supuse executării silite. 
În cazul creanțelor fiscale administrate de organul fiscal local, prin hotărâre, autoritățile deliberative pot stabili 
plafonul creanțelor fiscale care pot fi anulate, care nu poate depăși limita maximă prevăzută la alin. 5. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Iranul a interzis predarea limbii engleze în şcolile primare 
Iranul a interzis predarea limbii engleze în şcolile primare, după ce liderul suprem al ţării a spus că învăţarea 
acestei limbi a deschis drumul pentru o „invazie culturală” vestică. 
Anunţul a fost făcut de un oficial al departamentului Educaţie. 
„Predarea limbii engleze în şcolile guvernamentale şi non-guvernamentale primare ca parte a programei oficiale 
este împotriva legii şi reglementărilor”, a spus Mehdi Navid-Adham, şeful Consiliului de Învăţământ Superior. 
(Sursa: news.ro) 
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